
Concept-verslag Algemeen Bestuur 25 januari 09.30 – 11.30 uur

Locatie: Sociale Dienst Drechtsteden, Spuiboulevard 298, 3311 GR Dordrecht 

Aanwezig: Leden van het Algemeen Bestuur
Wethouder M. de Deugd-Bos (Alblasserdam)
Wethouder C.C. van Benschop (Dordrecht)
Wethouder P.J. Heijkoop (Dordrecht)
Wethouder J. Oelfke-Ten Seldam (Hendrik-Ido-Ambacht)
Wethouder J.L van Erk (Papendrecht)
Wethouder J.C. Paas (Sliedrecht) 
Wethouder R. de Meij (Zwijndrecht, voorzitter)

GR-secretaris D.J. van Maanen
GR-bestuurssecretaris M. Reedijk
GR-communicatieadviseur B. van Egmond 

Afwezig: Wethouder S. van Die (Hendrik-Ido-Ambacht)
Wethouder C. Hendriksen (Hardinxveld-Giessendam)

Toehoorders: M. Fenger (Erasmus Universiteit)
L. Verweij (Erasmus Universiteit)
M. de Bos (Gemeente Dordrecht)
M. Bravenboer (GR Sociaal)
L. Pellikaan (GR Sociaal)
R. D. Wijnand (GR Sociaal)
E. Keuskamp (GR Sociaal)
A. Buchinhoren (GR Sociaal)
M. Klink (GR Sociaal)

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

OPENING
1. Opening en vaststellen concept-agenda

Voorstel:
Vaststellen van de concept-agenda.

Besluit:
Conform.

2. Mededelingen
 Het AB van februari wordt met een half uur vervroegd. In hetzelfde AB is ook de 

ondertekening van het convenant met NVVK.
 Op 29 januari en 31 januari is de top bestaanszekerheid. Wethouder Heijkoop, de heer Van 

Maanen en twee inwoners uit de regio sluiten aan.
 De heer Van Maanen laat weten dat er is besloten om de grenzen van de inkomenstoets en 

vermogenstoets met betrekking tot de Energietoeslag 2023 niet aan te passen, omdat het 
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veel handmatig werk is voor een kleine groep mensen. In het AB van februari volgt een stand
van zaken omtrent de Energietoeslag 2023.

 De heer Van Maanen geeft een terugkoppeling van het werkbezoek van het landelijke 
programma VIM (Vereenvoudiging inkomensondersteuning voor mensen). 

3. Vaststellen concept-verslag vorige vergadering
Voorstel:
Vaststellen van het concept-verslag van de vorige vergadering.

Besluit: 
Conform.

HAMERSTUKKEN
4. AB voorstel – Benoemen leden Stichting Regionale Adviesraad Sociaal Drechtsteden

Voorstel: 
1. Instemmen door het Algemeen Bestuur GR Sociaal met de benoeming van de onderstaande 

personen als (bestuurs)leden van de Stichting Regionale Adviesraad Sociaal, voor een 
periode van vier jaar met terugwerkende kracht per 1 januari 2024.

2. Vaststellen van bijgevoegde benoemingsbrief aan de Regionale Adviesraad Sociaal.

Besluit:
Conform.

BESPREEKSTUKKEN
5. AB presentatie – Basisvaardigheden

Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende besproken:
 De heer Fenger laat weten dat het onderzoek van de Erasmus Universiteit plaatsvindt in vier 

gemeenten. De bedoeling is om de wereld van laaggeletterdheid samen te brengen met de 
wereld van werk en inkomen. Het gaat hierbij om het vinden van inwoners, inwoners 
motiveren en inwoners een stap laten zetten in maatschappelijke participatie.

 Wethouder de Meij is van mening dat het huidige aanbod voor het verbeteren van de 
basisvaardigheden slecht is georganiseerd. Wethouder de Meij laat weten dat deze inwoners
vaak geconcentreerd wonen en dat aanbod nabij goed aansluit bij de leefwereld van deze 
inwoners. De heer Fenger laat weten dat laagdrempelig aanbod op logische plekken, zoals 
de school van kinderen, vaak het beste werkt. 

 Wethouder Heijkoop informeert naar de grootte van de groep en adviseert om te kijken naar 
de doelgroepen waar de impact het grootst zal zijn. De heer Fenger laat weten zich onder 
andere te richten op inwoners met kleine kinderen die bij de SDD bekend zijn in verband met 
de Participatiewet. Het is ook mogelijk om WEB middelen in te zetten voor re-integratie.

 De heer Fenger benadrukt het belang van intrinsieke motivatie van inwoners en logische 
vindplaatsen. Daarnaast worden inwoners niet systematisch gewezen op de mogelijkheden 
van het aanbod.

 Wethouder Paas vraagt waarom inwoners eerst moeten worden getest. De heer Fenger laat 
weten dat de taalmater vooral een manier is om in gesprek te gaan. 
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 Wethouder Heijkoop vraagt naar de inbedding van het onderwerp in de landelijke formatie. 
De heer Fenger laat weten dat dit vanuit het ministerie van Binnenlandse Zaken en OCW 
gebeurt.  

 Wethouder Paas vraagt naar de betrokkenheid van werkgevers. De heer Fenger laat weten 
dat werkgevers zijn meegenomen in de aanpak.   

 De heer Fenger laat weten voor de zomer een tussenrapport op te leveren over de 
verschillende leefwerelden. Verder volgt in de loop van dit jaar nog een rapport over het 
screenen van inwoners. Er wordt afgesproken om na de zomer het onderwerp nogmaals te 
bespreken.

6. AB presentatie – Regionale Uitvoeringsagenda Arbeidsmarktregio & Regionaal 
Werkcentrum
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende besproken:
 Mevrouw Pellikaan licht de inrichting van de arbeidsmarktregio toe, waarin verschillende 

partners dienstverlening aanbieden. Het doel van de netwerksamenwerking in de 
arbeidsmarktregio is om dienstverlening op elkaar af te stemmen, dienstverlening te 
optimaliseren en vraag en aanbod op elkaar te laten aansluiten. 

 Mevrouw Wijnand laat weten dat met het regionaal werkcentrum 1 voordeur gecreëerd gaat 
worden voor het werkgeversservicepunt, leerwerkloket en het regionale mobiliteitsteam. Dit 
betekent ontschotting van dienstverlening voor inwoners. De heer Van Maanen wenst daarbij
één 1 label waarachter alle organisaties zitten.

 Wethouder Oelfke-ten Seldam vraagt naar de financiering van het regionaal werkcentrum. 
Mevrouw Pellikaan laat weten dat het vooralsnog gescheiden financieringsstromen blijven, 
maar in de toekomst wordt dit mogelijk 1 financieringsstroom. In april volgt er een kamerbrief 
waarin meer duidelijkheid gegeven zal worden. Wethouder Heijkoop vult aan dat er 
waarschijnlijk geen extra middelen beschikbaar komen en dat dit ook afhankelijk is van de 
kabinetsformatie. 

 Wethouder van Benschop laat weten dat economie ook is betrokken bij de ontwikkeling van 
het regionaal werkcentrum en dat hier wel middelen beschikbaar zijn. 

 Wethouder Heijkoop laat weten als voorzitter van de arbeidsmarktregio aan te sluiten bij het 
overleg A35, waarin alle voorzitters aansluiten. In dit overleg worden de knelpunten rondom 
financiering en wetgeving besproken. 

 Mevrouw Wijnand laat weten verschillende manieren van dienstverlening te onderzoeken. 
Bijvoorbeeld online dienstverlening voor jongeren. Het is ook een mogelijkheid dat er 
verschillende satelliet locaties ontstaan, bijvoorbeeld in het Brughuis in Alblasserdam.

 Wethouder Paas vraagt naar de netwerksamenwerking en de bereidheid van andere partners
in het netwerk om te werken aan het regionaal werkcentrum. De heer Van Maanen laat 
weten dat er bijvoorbeeld bij het UWV grote bereidheid is en wenst een gezamenlijk 
uitvoeringsteam in het regionaal werkcentrum. Er is hiermee al ervaring opgedaan bij 
Kicktstart. Wethouder Heijkoop laat weten dat de partners te maken hebben met 
verschillende soorten wetgeving, maar het regionaal werkcentrum lijkt wel een logische 
vervolgstap. 

 Wethouder van Benschop vraagt aandacht voor het betrekken van werkgevers. Het is een 
kans om nieuwe werkgevers te verbinden. Ze constateert dat de huidige dienstverlening niet 
altijd aansluit op de leefwereld van een ondernemer. 
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 Wethouder Heijkoop vraagt om een verdere uitwerking van de financiën, mogelijk in 
scenario's. Daarnaast wenst hij graag inzicht te hebben in de klantreis van verschillende 
inwoners. De heer Van Maanen laat weten dat het regionaal werkcentrum een aantal huidige 
werkzaamheden vervangt en dat het hiermee minder afhankelijk is van aanvullende 
financiering. 

7. AB voorstel – Uitgangspuntennotitie 2025
Voorstel: 
Vaststellen van de uitgangspunten voor het opstellen van de primaire begroting 2025 GR Sociaal

Besluit:
Conform met aanpassingen. 

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder de Meij laat weten dat de GR Sociaal met deze uitgangspuntennotitie zichtbaar 

probeert mee te bewegen met en mee te denken over de uitdagingen van gemeenten
 Wethouder Paas laat weten in te stemmen met het voorstel. Hij vraagt naar het ontbreken 

van bepaalde specifieke ramingen voor gemeenten en stelt voor deze wel op te nemen in de 
begroting. Het gaat hierbij om een vertaling van investeringen van een gemeente in het eigen
voorveld naar minder uitgaven bij de GR Sociaal. De heer Van Maanen laat weten dat dit niet
voor alle wetten mogelijk is. De Participatiewet wordt namelijk afgerekend op basis van 
solidariteit.

 Wethouder de Deugd laat weten dat de gemeente Alblasserdam een enorme 
bezuinigingsopgave heeft. Wethouder de Meij benadrukt dat de GR Sociaal veel 
verantwoordelijkheid pakt door aan de slag te gaan met een stevige bestuursopdracht. 

 Wethouder de Meij geeft als voorbeeld dat er meer efficiency mogelijk is door digitalisering. 
Ook efficiency op inkoop en innovatie zijn onderdeel van de bestuurlijke opdracht. Hij geeft 
aan dat dit in sommige gevallen ook een investering betekent. 

 De heer Van Maanen laat weten dat in de uitgangspuntennotitie wordt gerekend met een 
'flatline' op personeelsinzet, ondanks de verwachting dat het aantal hulpvragen gaat stijgen. 

 Wethouder Oelfke-ten Seldam geeft aan dat zij instemt met de adviezen van het OGO en 
RCO. Wethouder de Meij geeft aan dat een omschrijving van de inkomsten van gemeenten 
echt van gemeenten zelf is. 

 Wethouder de Deugd vraagt naar het laaghangend fruit in de bestuurlijke opdracht. De heer 
Van Maanen laat weten dat sommige voorstellen, zoals Powerful Ageing, zijn verwerkt in de 
uitgangspuntennotitie. De uitkomsten van de bestuurlijke opdracht worden waarschijnlijk 
meegenomen in een begrotingswijziging. 

 Wethouder van Benschop vraagt of de uitbreiding op lobby noodzakelijk is en vraagt hierbij 
aandacht voor aansluiting op regionale activiteiten. De heer Van Maanen geeft aan dat er 
vanuit de regio nog onvoldoende inzet is op lobby over het sociaal domein.

 Wethouder Paas vraagt of het inzichtelijk kan worden gemaakt als een maatregel in ene 
taakveld effect heeft op ander taakveld. De heer Van Maanen laat weten dat dergelijke 
interacties zichtbaar zullen worden in de begroting. 

 Wethouder Paas pleit ervoor om de bandbreedte te handhaven. 
 Wethouder Oelfke-ten Seldam geeft aan niet akkoord te gaan met de personele 

toevoegingen in de uitgangspuntennotitie en vraagt in de bestuurlijke opdracht aandacht voor
overhead.

 Er wordt ingestemd met het voorstel, behalve met de extra inzet op lobbyactiviteiten. 

TER KENNISNAME
8. DB voorstel – Beleidsregels Energietoeslag 2023 Dordrecht

Voorstel:
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 
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9. DB voorstel – Beleidsregels Energietoeslag 2023 
Voorstel:
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

10. DB voorstel – Beleidsregels Wmo
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

11. DB voorstel – Verlenging addendum
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

12. DB voorstel – Organisatieverordening
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

13. Voorraadlijst DB en AB GR Sociaal
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

Naar aanleiding van de voorraadlijst wordt het volgende besproken:
 Wethouder Paas geeft aan dat de bestuurlijke begeleidingscommissie voor de 

kostenverdeelsleutel en bonusmalusregeling is gestart. Wethouder Paas en wethouder de 
Meij nemen hier deel aan. Besluitvorming vindt plaats in het AB met mogelijk een 
zienswijzeprocedure. We streven ernaar om aan te sluiten bij bestaande 
zienswijzeprocedures. 

 Wethouder Oelfke-ten Seldam wenst een tijdige voorbereiding van de Evaluatie GR Sociaal. 

14. Ingekomen stukken
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

15. Uitgegane stukken
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 
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AFSLUITING
16. Rondvraag en afsluiting

 Wethouder Heijkoop geeft aan dat de gemeenteraad van Dordrecht waarschijnlijk negatief 
zal stemmen over het instellen van een raadsadviescommissie.

 Wethouder Paas vraagt naar de verdeling van de AB portefeuilles van wethouder 
Baggerman. Wethouder de Meij wordt verantwoordelijk voor de portefeuille Dordthuis en 
wethouder Heijkoop wordt verantwoordelijk voor de portefeuille inburgering. 

Het verslag is vastgesteld door het Algemeen Bestuur op 29 februari 2024

 
drs. D.J. van Maanen drs. P.J. Heijkoop 
secretaris voorzitter
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